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Pre-Marriage Counseling

﹝I﹞ 婚姻真義/ True Meaning of Marriage：
1﹞ 婚姻是 神所設立的﹝創世記二18-25﹞
Marriage was ordained and instituted by God﹝Genesis 2:18-25﹞
2﹞ 離開父母：意志、情感、作決定﹝創世記二24上﹞，但仍需孝敬雙方父母
Leave your parents, but should honor your parents as usual﹝Genesis 2:24a﹞
3﹞ 與妻子連合：組成一個新的家庭﹝創世記二24中﹞
Union with your wife: form a new family﹝Genesis 2:24﹞
4﹞ 二人成為一體：一體的關係﹝創世記二24下﹞
Two become one: one flesh relationship﹝Genesis 2:24 b﹞
5﹞ 一生一世的委身：“  神配合的、人不可分開。”﹝馬太福音十九6下﹞
A lifetime commitment﹝Matthew 19:6 b﹞
6﹞ 人間最親密的關係：“我屬我的良人、我的良人也屬我．”﹝雅歌六3﹞
The most intimate human relationship﹝Song of Songs 6:3﹞
7﹞ 代表基督與教會的關係：聖潔、相愛、捨己，顧惜﹝以弗所書五25-29﹞
Represent Christ and His Church, holiness (purity), love, sacrifice and cherish﹝Ephesians 5:25-29﹞
【創世記】二18-25 18耶和華 神說、那人獨居不好、我要為他造一個配偶幫助他。19耶和華 神用土所造成的野地各樣走獸、和空中各樣飛鳥、都帶到那人面前看他叫甚麼．那人怎樣叫各樣的活物、那就是他的名字。20那人便給一切牲畜、和空中飛鳥、野地走獸都起了名．只是那人沒有遇見配偶幫助他。21耶和華 神使他沉睡、他就睡了．於是取下他的一條肋骨、又把肉合起來。22耶和華 神就用那人身上所取的肋骨、造成一個女人、領他到那人跟前。23那人說、這是我骨中的骨、肉中的肉、可以稱他為女人、因為他是從男人身上取出來的。24因此、人要離開父母、與妻子連合、二人成為一體。25當時夫妻二人、赤身露體、並不羞恥。
【Genesis】 2:18-25 18 The LORD God said, "It is not good for the man to be alone. I will make a helper suitable for him." 19 Now the LORD God had formed out of the ground all the beasts of the field and all the birds of the air. He brought them to the man to see what he would name them; and whatever the man called each living creature, that was its name. 20 So the man gave names to all the livestock, the birds of the air and all the beasts of the field. But for Adam no suitable helper was found. 21 So the LORD God caused the man to fall into a deep sleep; and while he was sleeping, he took one of the man's ribs and closed up the place with flesh. 22 Then the LORD God made a woman from the rib he had taken out of the man, and he brought her to the man. 23 The man said, "This is now bone of my bones and flesh of my flesh; she shall be called `woman, for she was taken out of man." 24 For this reason a man will leave his father and mother and be united to his wife, and they will become one flesh. 25 The man and his wife were both naked, and they felt no shame. 
【馬太福音】十九6 6 既然如此、夫妻不再是兩個人、乃是一體的了．所以 神配合的、人不可分開。
【Matthew】19:6b 6 Therefore what God has joined together, let man not separate.
【雅歌書】六3 3 我屬我的良人、我的良人也屬我．他在百合花中牧放群羊。
【Song of Songs】6:3 3 I am my lover’s and my lover is mine; he browses among the lilies.
【以弗所書】五25-29 25你們作丈夫的、要愛你們的妻子、正如基督愛教會、為教會捨己．26要用水藉著道、把教會洗淨、成為聖潔、27可以獻給自己、作個榮耀的教會、毫無玷污皺紋等類的病、乃是聖潔沒有瑕疵的。28丈夫也當照樣愛妻子、如同愛自己的身子．愛妻子、便是愛自己了。29從來沒有人恨惡自己的身子、總要保養顧惜、正像基督待教會一樣．
【Ephesians】5:25-29 25 Husbands, love your wives, just as Christ loved the church and gave himself up for her 26 to make her holy, cleansing her by the washing with water through the word, 27 and to present her to himself as a radiant church, without stain or wrinkle or any other blemish, but holy and blameless. 28 In this same way, husbands ought to love their wives as their own bodies. He who loves his wife loves himself. 29 After all, no one ever hated his own body, but he feeds and cares for it, just as Christ does the church--

﹝II﹞ 一體關係/ “One-Flesh” Relationship：
1﹞ 心靈：心思、意念的同心﹝腓立比書二1-2﹞
Spirit: one accord﹝Philippians 2:1-2﹞
2﹞ 意志：過一輩子的決心﹝哥林多前書七10-11，馬太福音十九6下﹞
Mind: one mind, live together for a lifetime﹝1 Corinthians 7:10-11，Matthew 19:6b﹞
3﹞ 愛情：感情專一，單屬對方﹝雅歌二16，六3﹞
Affection: belong solely to each other﹝Ecclesiastes 2:16，6: 3﹞
4﹞ 身體：彼此相屬，住在一起，不可分房或分床﹝除非是雙方同意、為專心禱告﹞﹝哥林多前書七3-5﹞
Body: enjoy sexual life, belong solely to each other

Live together, in the same room with the same bed except by mutual consent for a time so that you may devote yourselves to prayer ﹝1 Corinthians 7:3-5﹞
5﹞ 事奉：同心事奉 神的心志﹝約書亞記二四15﹞
Service: serve the Lord together﹝Joshua 24:15﹞
6﹞ 經濟：經濟上的共有與分享﹝彼得前書三7﹞
Finance: share with each other, join account in everything﹝1 Peter 3:7﹞
7﹞ 道路：一生走相同的道路，攜手同走天路
Goal: same lifetime goal, walk in God’s way
【腓立比書】二1-2 1 所以在基督裡若有甚麼勸勉、愛心有甚麼安慰、聖靈有甚麼交通、心中有甚麼慈悲憐憫、2 你們就是意念相同、愛心相同、有一樣的心思、有一樣的意念、使我的喜樂可以滿足。
【Philippians】 2:1-2 1 If you have any encouragement from being united with Christ, if any comfort from his love, if any fellowship with the Spirit, if any tenderness and compassion, 2 then make my joy complete by being like-minded, having the same love, being one in spirit and purpose.
【哥林多前書】七10-11 10 至於那已經嫁娶的、我吩咐他們、其實不是我吩咐、乃是主吩咐、說、妻子       不可離開丈夫。11 若是離開了、不可再嫁．或是仍同丈夫和好．丈夫也不可離棄妻子。

【1 Corinthians】7:10-11 10 To the married I give this command (not I, but the Lord): A wife must not separate from her husband. 11 But if she does, she must remain unmarried or else be reconciled to her husband. And a husband must not divorce his wife.
【馬太福音】十九6下 6 所以 神配合的、人不可分開。
【Matthew】19:6 b 6 Therefore what God has joined together, let man not separate.
【雅歌】二16 16 良人屬我、我也屬他．他在百合花中牧放群羊。
【Ecclesiastes】2:16 16 My lover is mine and I am his; he browses among the lilies.
【雅歌】六3 3 我屬我的良人、我的良人也屬我．他在百合花中牧放群羊。
【Ecclesiastes】6:3 3 I am my lover’s and my lover is mine; he browses among the lilies.
【哥林多前書】七3-5 3 丈夫當用合宜之分待妻子、妻子待丈夫也要如此。4 妻子沒有權柄主張自己的   身子、乃在丈夫．丈夫也沒有權柄主張自己的身子、乃在妻子。5 夫妻不可彼此虧負、除非  兩相情願、暫時分房、為要專心禱告方可、以後仍要同房、免得撒但趁著你們情不自禁、     引誘你們。
【1 Corinthians】7:3-5 3 The husband should fulfill his marital duty to his wife, and likewise the wife to her husband. 4 The wife's body does not belong to her alone but also to her husband. In the same way, the husband's body does not belong to him alone but also to his wife. 5 Do not deprive each other except by mutual consent and for a time, so that you may devote yourselves to prayer. Then come together again so that Satan will not tempt you because of your lack of self-control.
【約書亞記】二四15 15 若是你們以事奉耶和華為不好、今日就可以選擇所要事奉的、是你們列祖在大河那邊所事奉的神呢、是你們所住這地的亞摩利人的神呢。至於我、和我家、我們必定事奉    耶和華。
【Joshua】24:15 15 But if serving the LORD seems undesirable to you, then choose for yourselves this day whom you will serve, whether the gods your forefathers served beyond the River, or the gods of the Amorites, in whose land you are living. But as for me and my household, we will serve the LORD.
【彼得前書】三7 你們作丈夫的、也要按情理和妻子同住．〔情理原文作知識〕因他比你軟弱、〔比你軟弱原文作是軟弱的器皿〕與你一同承受生命之恩的、所以要敬重他．這樣便叫你們的禱告沒有阻礙。
【1 Peter】3:7 7 Husbands, in the same way be considerate as you live with your wives, and treat them with respect as the weaker partner and as heirs with you of the gracious gift of life, so that nothing will hinder your prayers.
﹝III﹞ 男女有別/ Differences Between Man and Woman： 
神造男造女有別﹝創世記二18﹞﹝Genesis 2:18﹞
1﹞ 身體方面的區別：
In relating to Physical Body:
﹝1﹞ 男人身體較高大，女人較矮小

Man-taller, woman-shorter
﹝2﹞ 男人力氣較大，女人力氣較小

Man-stronger, woman-weaker
﹝3﹞ 男人聲音低粗：女人高細

Man-low voice, woman-high pitch
2﹞ 看法想法的區別：
In Relating to Thinking Pattern:
﹝1﹞ 男人重權柄，女人重愛情
Man-power, woman-love
﹝2﹞ 男人重事業，女人重家庭
Man-business, woman-family

﹝3﹞ 男人重大局，女人重細節
Man-big things, woman-small things (details)
﹝4﹞ 男人重前景，女人重回憶
Man-looking forward (short memory), woman-looking back (good memory)
﹝5﹞ 男人重奮鬥，女人重保障
Man-strife for the future, woman-security
﹝6﹞ 男人重事實，女人重感覺
Man-facts, woman-feeling
﹝7﹞ 男人重理智，女人重感情
Man-rational, woman-emotional
3﹞ 腦部功用的不同：
In Relating to Function of Human Brand:
﹝1﹞ 男人多用左腦：理性、事實、資訊、羅輯
Man：left brand-ration, logic, facts, data
﹝2﹞ 女人多用右腦：感覺、情緒、感情、感受
Woman：right brand-feeling, emotion, affection
4﹞ 說話多寡的區別：
In Relating to Words in Speaking﹝words used per day﹞:

﹝1﹞ 男人平均一天講：12,000字
Man-average 12,000 words per day
﹝2﹞ 女人平均一天講：25,000字
Woman-average 25,000 words per day

﹝IV﹞ 家中角色：﹝弗五22-32，創二18-20﹞
Roles at Home：﹝Ephesians 5:22-32，Genesis 2:18-20﹞
1﹞ 丈夫的角色：﹝“頭”的角色﹞﹝以弗所書五22-32﹞
Husband-“Head”﹝Ephesians 5:22-32﹞
﹝1﹞ 領導：“頭”的職份
Leading your family: “Headship”
﹝2﹞ 帶領：“頭”的責任
Instructing your family “Leadership”

﹝3﹞ 保護：看顧全家的責任
Protecting your family: Look after them
﹝4﹞ 供應：負責養家，供應生活所需
Providing the needs of the family: Primary “Bread Feeder”
﹝5﹞ 榜樣：敬畏 神、事奉 神、順服 神
Set an example: Fear the Lord, serve the Lord, obey God
﹝6﹞ 服事：學習基督“替門徒洗腳”﹝約翰福音十三14﹞
Serve the family: Learn Christ’s example﹝John 13:14﹞

﹝7﹞ 愛妻子：尊重妻子的意見，花時間與妻子一起
Love your wife: Respect your wife, spend time with her
﹝8﹞ 責任感：作個負責任的先生和父親
Responsible to your family: A responsible husband and father
﹝9﹞ 尊重孩子：瞭解他們成長過程的不同，尊重他們的意見
Respect your children: Know different stages of their lives, understand their views, respect their opinions
﹝10﹞ 對 神負責：將來在 神面前交帳
Accountable to the Lord
2﹞ 妻子的角色：﹝“幫助”丈夫的角色﹞﹝創世記二18-20﹞
Wife-“Helper”: Set an obedient example for your children to follow﹝Genesis 2:18-20﹞

﹝1﹞ 在兒女面前作順服的榜樣
Submission to your husband
﹝2﹞ “愛丈夫、愛兒女、謹守貞潔，料理家務，待人有恩，順服自己的丈夫，免得 神的道理被毀謗”﹝提多書二4-5﹞
Love your husband and children﹝Titus 2:4-5﹞

﹝3﹞ 常為先生、兒女禱告
Pray for your husband and children
﹝4﹞ 用溫柔的言語，常常鼓勵丈夫和自己的兒女
Encourage your husband and children
﹝5﹞ 幫助先生事奉 神
Help your husband to serve the Lord
﹝6﹞ 母親的法則：用 神的話教導孩子們﹝箴言一8﹞
The teaching principle of a Godly mother: the Bible﹝Proverbs 1:8﹞
3﹞ 夫妻角色的基本原則
Basic Principles for husband and wife
﹝1﹞ “愛、順”之道﹝以弗所書五22-25﹞
“Love” and “Submission”﹝Ephesians 5:22-25﹞

﹝2﹞ 丈夫應以“愛”作代表
Husband - “Love”
﹝3﹞ 妻子應以“順”為標記
Wife - “Submission”

【以弗所書】五22-32 22你們作妻子的、當順服自己的丈夫、如同順服主．23因為丈夫是妻子的頭、如同基督是教會的頭．他又是教會全體的救主。24教會怎樣順服基督、妻子也要怎樣凡事順服   丈夫。25你們作丈夫的、要愛你們的妻子、正如基督愛教會、為教會捨己．26要用水藉著道、把教會洗淨、成為聖潔、27可以獻給自己、作個榮耀的教會、毫無玷污皺紋等類的病、乃是聖潔沒有瑕疵的。28丈夫也當照樣愛妻子、如同愛自己的身子．愛妻子、便是愛自己了。      29從來沒有人恨惡自己的身子、總要保養顧惜、正像基督待教會一樣．30因我們是他身上的肢體。〔有古卷在此有就是他的骨他的肉〕31為這個緣故、人要離開父母、與妻子連合、      二人成為一體。32這是極大的奧秘、但我是指著基督和教會說的。
【Ephesians】5:22-32 22 Wives, submit to your husbands as to the Lord. 23 For the husband is the head of the wife as Christ is the head of the church, his body, of which he is the Savior. 24 Now as the church submits to Christ, so also wives should submit to their husbands in everything.       25 Husbands, love your wives, just as Christ loved the church and gave himself up for her 26 to make her holy, cleansing her by the washing with water through the word, 27 and to present her to himself as a radiant church, without stain or wrinkle or any other blemish, but holy and blameless. 28 In this same way, husbands ought to love their wives as their own bodies. He who loves his wife loves himself. 29 After all, no one ever hated his own body, but he feeds and cares for it, just as Christ does the church-- 30 for we are members of his body. 31 "For this reason a man will leave his father and mother and be united to his wife, and the two will become one flesh." 32 This is a profound mystery--but I am talking about Christ and the church.
【創世記】二18-20 18耶和華 神說、那人獨居不好、我要為他造一個配偶幫助他。19耶和華 神用土所造成的野地各樣走獸、和空中各樣飛鳥、都帶到那人面前看他叫甚麼．那人怎樣叫各樣的活物、那就是他的名字。20那人便給一切牲畜、和空中飛鳥、野地走獸都起了名．只是那人沒有    遇見配偶幫助他。
【Genesis】 2:18-20 18 The LORD God said, "It is not good for the man to be alone. I will make a helper suitable for him." 19 Now the LORD God had formed out of the ground all the beasts of the field and all the birds of the air. He brought them to the man to see what he would name them; and whatever the man called each living creature, that was its name. 20 So the man gave names to all the livestock, the birds of the air and all the beasts of the field. But for Adam no suitable helper was found.
【提多書】二4-5 4好指教少年婦人、愛丈夫、愛兒女、5謹守、貞潔、料理家務、待人有恩、順服自己的丈夫、免得 神的道理被毀謗。
【Titus】2:4-5 4 Then they can train the younger women to love their husbands and children, 5 to be self-controlled and pure, to be busy at home, to be kind, and to be subject to their husbands, so that no one will malign the word of God.
【箴言】一8 8我兒、要聽你父親的訓誨、不可離棄你母親的法則．
【Proverbs】1:8 8 Listen, my son, to your father's instruction and do not forsake your mother's teaching.

﹝V﹞ 夫妻相處/ Relationship Between Husband and Wife：
1﹞ 基督/ Christ：

﹝1﹞ 彼此對基督的委身﹝羅馬書十二1﹞
Commit to serve Christ: a lifetime commitment﹝Romans 12:1﹞

﹝2﹞ “基督是我家之主”：以基督的心為心﹝腓立比書二5﹞
Christ is the head of the family﹝Philippians 2:5﹞

﹝3﹞ 以聖經為最高的原則
The Bible as the highest authority
2﹞ 瞭解/ Understanding：
﹝1﹞ 男女有別
The differences
﹝2﹞ 自己的本份與角色
The different roles
3﹞ 接納/ Acceptance：

﹝1﹞ 尊重對方的人格與意見
Respect the differences
﹝2﹞ 欣賞對方的不同
Enjoy the differences
﹝3﹞ 讚美對方的不同
Praise the Lord for the differences
4﹞ 溝通/ Communication：

﹝1﹞ 花時間在一起﹝分享、禱告﹞
Spend time together in sharing and in prayer every day
﹝2﹞ 不在兒女面前吵架
Never argue in front of your children
﹝3﹞ 堅守“不可含怒到日落”的原則﹝以弗所書四26﹞
Obeying the principle of “ Do not let the sun go down while you are still angry “ 

﹝Ephesians 4:26﹞.

﹝4﹞ 不可分房 或分床﹝除非為專心禱告的緣故，且要對方同意才可﹞﹝哥林多  前書七5﹞
Never sleep in different room or bed (Unless both agree for the purpose of praying some urgent things).﹝1 Corinthians 7:5﹞
5﹞ 調整/ Adjustment：
﹝1﹞ 常替對方想
Consider his(her) thinking 
﹝2﹞ 常站在對方的立場看事情
Understand his(her) viewpoint
﹝3﹞ 儘量去適應對方的需要
Adjust to meet the need of other
﹝4﹞ 敏感的心﹝Be Sensitive！﹞
Be sensitive!
【羅馬書】十1 1所以弟兄們、我以 神的慈悲勸你們、將身體獻上、當作活祭、是聖潔的、是 神所喜悅的．你們如此事奉、乃是理所當然的。
【Romans】 12:1 1 Therefore, I urge you, brothers, in view of God's mercy, to offer your bodies as living sacrifices, holy and pleasing to God--this is your spiritual act of worship.
【腓立比書】二5 5 你們當以基督耶穌的心為心。
【Philippians】2:5 5 Your attitude should be the same as that of Christ Jesus:
【以弗所書】四26 26 生氣卻不要犯罪．不可含怒到日落．
【Ephesians】4:26 26 "In your anger do not sin" : Do not let the sun go down while you are still angry,
﹝VI﹞ 教養兒女：﹝詩一二七3，箴二二6﹞
Bring up Godly Children﹝Psalms 127:3，Proverbs 22:6﹞

1﹞ 最高目的：養出虔誠的後裔﹝瑪拉基書二15﹞
The ultimate goal-Godly children﹝Malachi 2:15﹞

2﹞ 計劃生育：夫妻的共識
Family Planning
3﹞ 不可墮胎：﹝詩一三九13-16﹞
No abortion﹝Psalms 139:13-16﹞

4﹞ 從小帶他們到 神的家：在教會中長大
Commit to bring them to church every Sunday while they are still young
5﹞ 用自己的榜樣帶領他們：敬畏 神、事奉 神、順服 神
Lead them by example
6﹞ 瞭解他們成長過程的不同和需要：照顧他們靈、魂、體的需要
Understanding the growing stages of your children
7﹞ 因材施教：不可強迫孩子走我們要他們走的路﹝尊重 神在他們身上的主權和計劃﹞
Develop their natural talents and spiritual gifts
8﹞ 尊重他們的人格和意見：
Respect their opinion
9﹞ 委身天天為他們禱告：
Lifetime commitment: to pray for them every day
10﹞ 明白只是暫時與 神同工：是 神所賜的產業，暫時由我們託管。
Understand you are temporary coworker with God to bring them up
11﹞ 成年後要學習完全放手：交託
Learn to totally trust God after they grow-up
12﹞ 明白有一天他們“要離開父母與妻子結合”﹝創世記二24﹞
Understand that one day they will leave us and form a new family﹝Genesis 2:24﹞
13﹞ 用聖經的原則帶領他們﹝申命記六4-8﹞
Lead them with the biblical principles﹝Deuteronomy 6:4-8﹞
【箴言】二二6 6 教養孩童、使他走當行的道、就是到老他也不偏離。

【Proverbs】22:6 6 Train [Or Start] a child in the way he should go, and when he is old he will not turn from it.
【詩篇】一二七3 3 兒女是耶和華所賜的產業．所懷的胎、是他所給的賞賜。

【Psalms】127:3 3 Sons are a heritage from the LORD, children a reward from him.
【瑪拉基書】二15 15 雖然 神有靈的餘力能造多人、他不是單造一人麼．為何只造一人呢．乃是他願人得虔誠的後裔。所以當謹守你們的心、誰也不可以詭詐待幼年所娶的妻。

【Malachi】 2:15 15 Has not [the LORD] made them one? In flesh and spirit they are his. And why one? Because he was seeking godly offspring. So guard yourself in your spirit, and do not break faith with the wife of your youth.
【詩篇】一三九13-16 13我的肺腑是你所造的．我在母腹中、你已覆庇我。14我要稱謝你、因我受造奇妙可畏．你的作為奇妙．這是我心深知道的。15我在暗中受造、在地的深處被聯絡、那時、       我的形體並不向你隱藏。16我未成形的體質、你的眼早已看見了．你所定的日子、我尚未度一日、〔或作我被造的肢體尚未有其一〕你都寫在你的冊上了。

【Psalms】 139:13-16 13 For you created my inmost being; you knit me together in my mother's womb. 14 I praise you because I am fearfully and wonderfully made; your works are wonderful, I know that full well. 15 My frame was not hidden from you when I was made in the secret place. When I was woven together in the depths of the earth, 16 your eyes saw my unformed body. All the days ordained for me were written in your book before one of them came to be.
【申命記】六4-8 4以色列阿、你要聽．耶和華我們 神是獨一的主。5你要盡心、盡性、盡力、愛耶和華你的 神。6我今日所吩咐你的話、都要記在心上．7也要殷勤教訓你的兒女、無論你坐在     家裡、行在路上、躺下、起來、都要談論。8也要繫在手上為記號、戴在額上為經文。

【Deuteronomy】6:4-8 4 Hear, O Israel: The LORD our God, the LORD is one. 5 Love the LORD your God with all your heart and with all your soul and with all your strength. 6 These commandments that I give you today are to be upon your hearts. 7 Impress them on your children. Talk about them when you sit at home and when you walk along the road, when you lie down and when you get up. 8 Tie them as symbols on your hands and bind them on your foreheads.
﹝VII﹞ 優先次序/ Know Your Priority：
1﹞ 神﹝主耶穌﹞第一
God (Christ) – No. 1
2﹞ 家庭第二
Family – No. 2
3﹞ 職業、工作第三
Career – No. 3
﹝VIII﹞ 建立基督化家庭/ Build up a Christian Family：
1﹞ 敬畏 神的家：世代的光與鹽
A Godly family that fears the Lord - as light and salt of the Age
2﹞ 愛 神愛人之家：“愛之窩”
A family that loves God, loves people

3﹞ 事奉 神的家： “…至於我、和我家、我們必定事奉耶和華。”﹝約書亞記二四15﹞
A family that serves the Lord﹝Joshua 24:15﹞

4﹞ 開放聚會關懷人、接待客旅的家﹝希伯來書十三1-3﹞
A family that Open your house for meetings, caring and hosting﹝Hebrews 13:1-3﹞
5﹞ 禱告的家：是禱告的家。“一個禱告的家不容易分開”
A praying family: “A family that pray together will stay together.”
6﹞ 敬拜的家：家庭祭壇。有歌聲、讚美、感恩，有 神的話。
A worshipping family: filled with songs, hymns, praise, thanksgiving, and God’s Word.

7﹞ 喜樂的家：分享，同喜、同哭﹝羅馬書十二15﹞
A family with God’s joy: shares everything together in time of Joy or sorrow﹝Romans 12:15﹞
【約書亞書】二四15若是你們以事奉耶和華為不好、今日就可以選擇所要事奉的、是你們列祖在大河那邊所事奉的神呢、是你們所住這地的亞摩利人的神呢。至於我、和我家、我們必定事奉耶和華。
【Joshua】24:15 15 But if serving the LORD seems undesirable to you, then choose for yourselves this day whom you will serve, whether the gods your forefathers served beyond the River, or the gods of the Amorites, in whose land you are living. But as for me and my household, we will serve the LORD.
【希伯來書】十三1-3 1你們務要常存弟兄相愛的心。2不可忘記用愛心接待客旅．因為曾有接待客旅的、不知不覺就接待了天使。3你們要記念被捆綁的人、好像與他們同受捆綁、也要記念遭苦害的人、想到自己也在肉身之內。
【Hebrews】13:1-3 1 Keep on loving each other as brothers. 2 Do not forget to entertain strangers, for by so doing some people have entertained angels without knowing it. 3 Remember those in prison as if you were their fellow prisoners, and those who are mistreated as if you yourselves were suffering.
【羅馬書】十二15 15 與喜樂的人要同樂．與哀哭的人要同哭。
【Romans】12:15 15 Rejoice with those who rejoice; mourn with those who mourn.
﹝9﹞ 信仰與終身的承諾：﹝問答﹞
Questions for Faith and Lifetime Commitment
1﹞ 你們是否真心相愛？ __ 是 __ 否
Do you truly love each other? Yes___  No___

2﹞ 耶穌基督是不是你個人的救主和生命的主？ __ 是 __ 否
Is Jesus your personal Lord and Savior? Yes___  No___

3﹞ 你們是否已經有終生彼此委身的決心？永不後悔？ __ 是 __ 否
Do you have a lifetime commitment to each other?  Never regret! Yes___  No___

4﹞ 你們是否願意尊主耶穌基督為你們家之主？ __ 是 __ 否
Are you willing to exalt Christ as the Lord of your family? Yes___  No___

5﹞ 你們是否願意以聖經為你們生命、生活的最高指導原則？ __ 是 __ 否
Are you willing to use the Bible as the ultimate principles to guide your family? Yes___  No___

6﹞ 你們是否明白婚姻是一男一女一生一世的委身？ __ 是 __ 否
Do you understand that marriage means one man one woman and one lifetime? Yes___  No___

7﹞ 你們是否明白兒女是 神所賜的產業，所懷的胎是祂的賞賜？ __ 是 __ 否
Do you understand that children are the gifts and inheritance from God? Yes___  No___

8﹞ 你們是否願意以聖經的原則教養你們的孩子，以自己敬畏 神的榜樣來帶領他們？ __ 是 __ 否
Are you willing to bring up your children in Bible way and use your Godly example to lead them and teach them? Yes___  No___

9﹞ 你們是否明白孩子是 神暫時委託你們與祂同工來養育他們？ __ 是 __ 否
Do you truly understand that the purpose to have children is to bring up Godly man and woman? Yes___  No___

10﹞ 你們是否明白教養孩子的最高目的是養出敬虔﹝虔誠﹞的後裔？ __ 是 __ 否
Do you understand that the children are temporarily entrusted by God in order that you may bring them up in a Godly way? Yes___  No___

11﹞ 你們是否明白夫妻在家中所擔任不同的角色？ __ 是 __ 否
Do you understand the different role of husband and wife at home? Yes___  No___

12﹞ 你們是否明白夫妻間的“愛、順之道”？ __ 是 __ 否
Do you understand the basic principle of “Love” and “Submission” between husband and wife? Yes___  No___

13﹞ 你們是否明白夫妻間一體的關係？ __ 是 __ 否
Do you understand the “one-flesh” relationship between husband and wife? Yes___  No___

14﹞ 你們是否願意組成一個真正的基督化家庭？ __ 是 __ 否
Do you commit yourself to build up a Christian family? Yes___  No___

15﹞ 你們是否願意同心的事奉 神？ __ 是 __ 否
Do you commit to serve the Lord in one accord and one mind? Yes___  No___

16﹞ 你們是否有“不可含怒到日落”的體認與決心？ __ 是 __ 否
Do you understand the basic principle of “let not the sun go down upon your wrath”? Yes___  No___

17﹞ 你們是否願意每天有溝通與同心禱告的時間？ __ 是 __ 否
Are you willing to communicate with each other and spend a time together in prayer everyday? Yes___  No___
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